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P R O T O K Ó Ł    Nr XXI.2017

ze zwyczajnej XXI sesji Rady Gminy Szudziałowo
odbytej w dniu 24 maja  2017 roku.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się
o godz. 9 30 , a zakończyła o godz. 12 10

Na  stan  15  Radnych  w  sesji  uczestniczyło  12,  zgodnie  z  załączoną  listą
obecności.
 

Obecni:

1. Borowik Daniel

2. Baranowski Krzysztof

3. Bułatewicz Wojciech

4. Łapiński Mariusz 

5. Fiłonowicz Mariusz

6. Ignatowicz Ryszard

7. Kędyś Elżbieta Irena

8. Olchowik Danuta

9. Olchowik  Leszek

10.Oleksza Sławomir

11.Onoszko Michał Antoni

12.Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Nieobecni usprawiedliwieni:

1. Charytoniuk Ewa

2. Miakisz Jolanta

3. Worobiej Wiesław
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Udział  wzięli:

1. Tadeusz Tokarewicz - Wójt Gminy

2. Aneta Maliszewska - Sekretarz Gminy

3. Anna Czeremcha - Skarbnik Gminy

4. Mirosław Grabowicz - Dyrektor ZGK

5. Elżbieta Grażyna Jaroszewicz - Dyrektor GOAKiR

6. Bohdan Olchowik - Dyrektor Zespołu Szkół

7. Mirosław Podgajecki - Komendant PSG w Szudziałowie

8. Adam Kaźmierczak - Komendant PSG w Krynkach

9. Andrzej Jurylik - Kierownik Posterunku Polcji w Krynkach

10.Leszek Olchowik - Delegat do Walnego Zgromadzenia PIR

11.Wojciech Bułatewicz - Członek Podlaskiej Izby Rolniczej

12.Sołtysi wsi - 12 osób.

Sesję prowadziła Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca Rady Gminy
Szudziałowo.

Po  dokonaniu  otwarcia  i  przywitaniu  przybyłych  przedstawiła    projekt
porządku  sesji  z  poprawką  zgłoszoną  przez  Komisje  Rady  Gminy  odnośnie
wynagrodzenia Wójta.

Porządek  bez  uwag został  przyjęty  12 głosami,  bez głosów przeciwnych
i bez  wstrzymujących się.

Porządek:

 
1. Otwarcie.
2. Ustalenie porządku.
3. Informacja o sposobie załatwienia wniosków z poprzedniej sesji.
4. Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie od XX sesji.
5. Interpelacje Radnych.
6. Zmiana stawek opłat za zajęcie pasa drogowego.
7. Realizacja budżetu gminy za 2016 rok:

- wystąpienie Wójta Gminy
- zapoznanie się z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz   
Komisji  Rewizyjnej
- dyskusja
- zatwierdzenie sprawozdań finansowych
- głosowanie w sprawie absolutorium.
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8. Przyjęcie w zarząd Gminy drogi powiatowej.
9. Zmiana budżetu gminy na 2017 rok oraz zmiana WPF.
10.Zmiana  Gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów

alkoholowych.
11.Zmiana  uchwały  w  sprawie  dostosowania  sieci  szkół  do  wymogów

reformy.
12.Uchwalenie  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych

i kanalizacyjnych na lata 2017 – 2021.
13.Rozpatrzenie możliwości zmiany stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie

w wodę oraz zbiorowe odprowadzanie ścieków.
14.Zmiana organizacji obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej

jednostek organizacyjnych gminy.
15.Zmiana uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych.
16.Ustalenie wynagrodzenia Wójtowi Gminy.
17.Wolne wnioski.
18.Odpowiedź na interpelacje i wolne wnioski.
19.Przyjęcie protokołu z XX sesji.
20.Zamknięcie obrad.

Ad.1.

Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.2.
Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.3.

Materiały będące przedmiotem obrad były w posiadaniu Radnych. 
(Kopie materiałów w załączeniu). Radni posiadali też informację o stanowiskach
poszczególnych Komisji Rady odnośnie rozpatrywanej tematyki.

Treść informacji o realizacji wniosków z poprzedniej sesji przedstawił  Pan
Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy.

Uzupełniając  dane  poinformował  o  fakcie  wniesienia    przez  T-Mobile
wniosku  o  wydanie  decyzji  lokalizacyjnej  wieży  telefonii  komórkowej
w Wierzchlesiu.

Do informacji dotyczącej realizacji wniosków  uwag nie wniesiono i Rada
przyjęła do wiadomości treść informacji oraz sposób załatwienia.
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Ad.4.

Informację o swych działaniach w okresie między sesjami przedstawił Pan Tadeusz
Tokarewicz – Wójt Gminy.

 
Głos zabrał:

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Czym zajmie się Zespół powołany do opracowania projektu strategii?

Pani Aneta Maliszewska  - Sekretarz Gminy
 Zespół został powołany w celu opracowania projektu strategii rozwiązywania

problemów społecznych. Kończy się czas obowiązywania dotychczasowego
programu i jest konieczność opracowania dokumentu na kolejne 5 lat. Całość
koordynuje Kierownik GOPS, bowiem sprawy dotyczą pomocy społecznej.
Odbyło się już pierwsze spotkanie robocze.

Do informacji uwag nie wniesiono i Rada przyjęła ją do wiadomości.

Ad.5.

W punkcie interpelacje i zapytania radnych głosu nikt nie zabierał.

Ad.6.

W tej części obrad  Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy wyjaśnił, że projekt
zmiany stawek opłat za zajęcie pasa drogowego wynikał z wniosku firmy Idealan.
Komisje zajmowały się tym problemem i wniosły poprawkę.

Głosu nikt nie zabierał  wobec tego Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt
uchwały uwzględniający poprawkę Komisji  i poddała pod głosowanie.

     Za  przyjęciem  było  12  Radnych.  Nie  było  głosów  przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXI.125.2017

stanowi w protokole stronę Nr  15.

Ad.7.

W  tym  punkcie  przystąpiono  do  analizowania  materiałów  sprawozdawczych
z wykonania budżetu gminy za 2016 rok.
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Na  wstępie  głos  zabrał  Pan  Tadeusz  Tokarewicz  – Wójt  Gminy  stwierdzając
między innymi:

 W 2016 roku budżet był 5- krotnie zmieniany przez Radę Gminy oraz 14 razy
zarządzeniem Wójta.

 Najważniejszą  decyzją,  co  też  zauważyła  Komisja  Rewizyjna  była  emisja
obligacji  komunalnych.  Były  kontrowersje  w  tej  sprawie,  sceptyczne
nastawienie niektórych osób, ale okazało się, że była to decyzja korzystna.
Pozwalała  wprowadzać  do  realizacji  zadania  zaspokajające  potrzeby
mieszkańców gminy. Teraz zgłaszane są kolejne wnioski dotyczące realizacji
nowych zadań.

 Dofinansowana  przez  Gminę  została  budowa  drogi  powiatowej  przez
Wierzchlesie i  Łaźnisko,  wybudowano w Wierzchlesiu wodociąg w czasie
przed budową ulicy w ciągu tej drogi powiatowej.

 Prowadzone  były  roboty  remontowe  dróg  na  osiedlu  mieszkaniowym
w Szudziałowie, naprawy dróg do cmentarzy, równania dróg gminnych oraz
powiatowych.

 Wykonano  roboty  modernizacyjne  w  hydroforniach  w  Szudziałowie
i Babikach.

 Przeprowadzono bieżący remont  świetlicy w remizie  OSP w Wierzchlesiu
oraz remizy OSP w Zubrzycy Wielkiej.

 Rozpoczęto przygotowania do rekultywacji  zamkniętego wysypiska śmieci
w Szudziałowie.

 Celem  było  pozyskiwanie  środków  finansowych  z  zewnątrz.  Uzyskano
pomoc finansową w wysokości  40 tys. zł. na zakup sprzętu dla OSP.

 Wprowadzając  zadania  do  realizacji  brało  się  pod  uwagę  lata  przyszłe
i możliwość kontynuowania rozpoczynanych przedsięwzięć.

 Zobowiązania wymagalne,  które powstały w końcu roku byłyby mniejsze,
gdyby  nie  konieczność  spłaty  dla  wykonawcy  hali  sportowej  należności
wynikającej z wyroku sądowego.

 Obecnie  wszystkie  należności  są  realizowane  na  bieżąco.  Nie  zaciągano
kredytu w rachunku bieżącym, mimo że jest na to zgoda Rady Gminy.

Pani Elżbieta Irena Kędyś   - Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała,
że  RIO oraz  Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowały przebieg wykonania
budżetu.

Dyskusji nie było w związku z tym przystąpiono do podjęcia uchwał.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytywała  projekty  i  poddawała  kolejno  pod
głosowanie.

Uchwałę w sprawie zatwierdzenia materiałów sprawozdawczych z realizacji
budżetu w 2016 roku przyjęto 12 głosami. Nie było głosów przeciwnych i głosów
wstrzymujących się.
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UCHWAŁA  Nr XXI.126.2017

stanowi w protokole stronę Nr  17.

     Uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu
realizacji budżetu gminy w 2016 roku również przyjęto 12 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXI.127.2017

stanowi w protokole stronę Nr  18.

Zabierając głos  Pani Elżbieta Irena Kędyś  - Przewodnicząca Rady Gminy
stwierdziła między innymi:

 Gratuluję  Panu  Wójtowi  uzyskania  absolutorium.  Wynik  głosowania
świadczy o zaufaniu radnych do Wójta i jego działań.

 Rada oraz mieszkańcy gminy dostrzegają starania i efekty pracy Wójta.
 Życzę Panu Wójtowi by kolejne zadania zostały wykonane z korzyścią dla

wszystkich mieszkańców jak też dalszej owocnej współpracy.  

Głos  zabrał  też  Pan  Tadeusz  Tokarewicz  – Wójt  Gminy  stwierdzając  między
innymi:

 Sukces  ma  wielu  ojców.  Dobre  wyniki  to  efekt  działań  nas  wszystkich
i mieszkańców gminy.

 Trzeba czasem wybierać kierunki działań i realizacji zadań widząc przy tym
pilniejsze potrzeby i szybsze efekty, czy też wykorzystanie rezerw.

 Kierować  się  też  trzeba  możliwością  pozyskania  środków  finansowych
z zewnątrz, czy też szansą uzyskania oszczędności w wydatkach.

 W pracy kieruję się przestrzeganiem prawa. Wójt Gminy bowiem osobiście
odpowiada  przed  RIO  czy  prokuratorem  za  sposób  wydatkowania
publicznych pieniędzy.

Ad.8.

Wyjaśniając  zagadnienie  dotyczące  przejęcia  w zarząd Gminy  drogi  powiatowej
Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy stwierdził:

 Podczas spotkań ze Starostą, z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg oraz
Prezesem LGD wielokrotnie dyskutowano nad możliwością realizacji zadań
oraz pozyskaniem środków z LGD i innych źródeł.

 Warunkiem  osiągnięcia  celów  wynikających  ze  strategii  LGD  jest  udział
5 samorządów. Dlatego o środki będzie się ubiegać 5 samorządów. Ponadto
organ samorządu może uzyskać środki jedynie na jedno zadanie. 
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 Ponieważ Powiat  ubiega się o dofinansowanie na budowę drogi Zubrzyca
Wielka – Minkowce – nie może otrzymać pomocy na kolejne roboty drogowe
do Pierożek.

 W związku z tym po przejęciu drogi w zarząd,  Gmina Szudziałowo będzie
mogła ubiegać się o pomoc finansową na drogę do Pierożek.

Do treści  projektu uchwały  uwag nie wniesiono wobec tego Przewodnicząca
Rady Gminy odczytała  projekt uchwały i  poddała pod głosowanie.

Uchwałę  przyjęto 12 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXI.128.2017

stanowi w protokole stronę Nr 19.

Ad.9.

Z upoważnienia Wójta Gminy propozycje zmian budżetu gminy na 2017 rok oraz
projekt zmiany WPF omówiła Pani Anna Czeremcha – Skarbnik Gminy.

Do projektów uwag nie wniesiono wobec tego Przewodnicząca Rady Gminy
odczytała kolejno projekty uchwał i poddała kolejno pod głosowanie.

     Za  przyjęciem uchwały  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy  było  12
Radnych. Nie było głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXI.129.2017

stanowi w protokole stronę Nr 20.

Uchwałę w sprawie zmiany WPF również przyjęto 12 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXI.130.2017

stanowi w protokole stronę Nr 33.

Ad.10.

Uzasadnienie zmiany Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów
alkoholowych  z  upoważnienia  Wójta  Gminy  przedstawił   Pan  Jan  Muciuś  –
Inspektor w Urzędzie Gminy.
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Do  projektu  uwag  nie  wniesiono  wobec  tego  Przewodnicząca  Rady  Gminy
odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie.

     Za  przyjęciem  było  12  Radnych.  Nie  było  głosów  przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXI.131.2017

stanowi w protokole stronę Nr  46.

 Ad.11.

Pan Jan Muciuś – Inspektor w Urzędzie Gminy przedstawił z upoważnienia Wójta
projekt zmiany uchwały w sprawie sieci szkół na terenie gminy.

Zmiana polegała na ustaleniu sieci szkół bez załącznika Nr 3 z poprzedniej
uchwały  określającej  sieć  od  2019  roku.  Przepisy  wprowadzające  reformę
oświatową  określają,  że  potwierdzenie  przekształcenia  szkół  w  formie  uchwały
powinno nastąpić do końca listopada br.

Pan Bohdan Olchowik – Dyrektor Zespołu Szkół zwrócił uwagę na potrzebę
pominięcia nazwy „Publiczna szkoła”. 

Wyjaśniono, że obecny projekt uchwały nie zawiera takiego nazewnictwa.

Zastrzeżeń radni nie wnieśli.

Po tym Pani Elżbieta Irena Kędyś odczytała projekt uchwały i poddała pod
głosowanie.

Za przyjęciem uchwały było 12 radnych.   

UCHWAŁA  Nr XXI.132.2017

stanowi w protokole stronę Nr  47.

W tym miejscu  Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła  10 minutową
przerwę w obradach. Po przerwie kontynuowano realizację porządku. 

Ad.12.

Uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie planu rozwoju i modernizacji sieci
wodociągowej oraz sieci kanalizacyjnej na lata 2017-2021 z upoważnienia Wójta
przedstawił Pan Mirosław Grabowicz  - Dyrektor ZGK.
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Głos zabrali:

Pan Mariusz Łapiński
 Konieczna jest budowa hydrantu we wsi Słójka. Istniejący  jest na posesji

prywatnej.

Taką potrzebę potwierdziła Pani Bożena Redos – Sołtys wsi Słójka.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Linia wodociągowa do Słójki może zostać doprowadzona od strony Nowinki

lub  Słoi.  Konieczne  jest  opracowanie  dokumentacji  projektowej.  W roku
bieżącym nie jest  to możliwe,  bowiem do realizacji  ujęto zadanie we wsi
Chmielowszczyzna.  Trzeba  mieć  na  uwadze  koszty  zajęcia  pasa  drogi
powiatowej.

 Ponadto  potrzebne  jest  rozeznanie  czy  mieszkańcy  wsi  będą  chętni  do
korzystania z wodociągu. Przy jednym hydrancie  będzie niski pobór wody,
a co za tym idzie nie będzie ona dobrej jakości z powodu zastoju w sieci.

Pan Mirosław Grabowicz – Dyrektor ZGK
 Z właścicielem działki  prowadzono rozmowy o możliwości  wykorzystania

studni głębinowej usytuowanej na jego posesji. Nie wyraził on jednak zgody.
 Plan rozwoju sieci wodociągowej może być korygowany.

Do projektu programu uwag nie było i uchwałę przyjęto 12 głosami. 

UCHWAŁA  Nr XXI.133.2017

stanowi w protokole stronę Nr  50.

Ad.13.

Wyniki kalkulacji  i  uzasadnienie  do projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia
opłat  za  doprowadzenie  wody oraz  za  odprowadzanie  ścieków  z  upoważnienia
Wójta przedstawił  Pan Mirosław Grabowicz  - Dyrektor ZGK.

Radni pytali o wielkość zadłużenia z tytułu pobierania wody oraz zwracali
uwagę na potrzebę egzekwowania należności od dłużników.

Odpowiedzi udzielił Pan Mirosław Grabowicz  - Dyrektor ZGK.

Do  projektu  proponowanych  opłat  uwag  nie  wniesiono  i  uchwałę  przyjęto  12
głosami. 

UCHWAŁA  Nr XXI.134.2017

stanowi w protokole stronę Nr  60.
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Ad.14.

Przechodząc  do  propozycji  zmiany  obsługi  administracyjnej,  finansowej
i  organizacyjnej  w  wypowiedzi  Pan  Tadeusz  Tokarewicz  – Wójt  Gminy
przypomniał,  że wcześniej  była propozycja utworzenia CUW, która nie uzyskała
akceptacji Rady Gminy.  Obecnie proponowane jest połączenie obsługi jednostek
gminnych.  Obsługę  prowadziłby  Urząd Gminy.  GOAKiR obsługiwany  byłby na
zasadzie porozumienia. ZGK musi mieć oddzielną księgowość bowiem inaczej nie
mógłby  przystępować  do  przetargów  i  wykonywać  usług  na  rzecz  innych
podmiotów  gospodarczych.  Obecna  propozycja  ma  tylko  podłoże  ekonomiczne.
Chodzi o uzyskiwanie oszczędności w wydatkach.

Po tym głos zabierali:
Pan Daniel Borowik

 Jakie względy ekonomiczne przemawiają za zmianą obsługi?

Pan Mariusz Fiłonowicz
 W  sprawie  zmiany  obsługi  miała  zostać  przeprowadzona  rozmowa

z dyrektorami szkół.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Do zadań z zakresu oświaty dokłada się rocznie ok. 800 tys. zł.
 Przedłożone arkusze organizacyjne szkół mimo niższej liczby uczniów nie

przewidują  ograniczenia  liczby  godzin,  lub  liczby  klas.  W  Babikach
przewidywane  jest  utworzenie  dwóch  oddziałów  przedszkolnych,  chociaż
w tym przypadku rozumiem decyzję  dyrektora,  bo  chodzi  o  naukę dzieci
młodszych i starszych w oddzielnych grupach. 

 Zachowana w szkołach jest dotychczasowa ilość etatów.
 To wszystko wiąże się z kosztami. Zależy wiec na tym by koszty ograniczać.

Dyrektorzy szkół nie odpowiadają za budżet. Jest to w zakresie Wójta.
 Rozmowa z Panią Skórską – Dyrektorem Szkoły Podstawowej w Babikach

została przeprowadzona, nie było natomiast rozmowy z Dyrektorem Zespołu
Szkół.

Pan Bohdan Olchowik – Dyrektor Zespołu Szkół
 Dyrektorzy szkół też odpowiadają za budżet.
 Wszystkie  gminy  dokładają  do  funkcjonowania  oświaty.  We  wszystkich

gminach powiatu w szkołach prowadzona jest księgowość.
 Przeniesienie  księgowości  do  Urzędu  Gminy  utrudni  funkcjonowanie

placówek szkolnych. Łatwiej zarządzać, gdy księgowość jest na miejscu.
 W księgowości prowadzona jest też obsługa kasy zapomogowej oraz obsługa

rady rodziców.
 Nie jestem pewien czy proponowana zmiana usprawni pracę księgowości. 
 O zamiarze wprowadzenia zmiany dowiedziałem się ze strony internetowej,

gdzie został dwa tygodnie temu opublikowany projekt uchwały.
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 Sytuacja przemawia za tym, że nie jestem partnerem do rozmów z Panem

Wójtem.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Dyrektor odpowiada za finanse jeżeli Wójt podpisze arkusze organizacyjne

lub plany finansowe.
 Dyrektor  jest  partnerem,  ale  nie  będę  specjalnie  prosił  o  przedstawienie

stanowiska.  Dzwoniłem  w  tej  sprawie  do  Dyrektora.  Nie  było  jednak
odzewu.  Pani Dyrektor ze szkoły w Babikach rozmawiała na temat obsługi.

 RIO zaleca podjęcie działań w celu uregulowania spraw księgowości.

Pan Bohdan Olchowik – Dyrektor Zespołu Szkół
 Zwiększa się o 15 godzin zajęć w świetlicy aby zachować etat. Czy można

zwolnić nauczyciela po 30 latach pracy?
 Prowadzona jest nauka języka białoruskiego aby uzyskać wyższą subwencję.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Jest wiele możliwości uzyskania oszczędności czy pozyskania środków. To

nie jest dyskusja na sesję.
 Czy Wójt ma chodzić do Dyrektora Szkoły aby o tym porozmawiać?
 Sprawa funkcjonowania obsługi a zwłaszcza obsada etatowa to kompetencja

Wójta.  Pracownicy  w  oparciu  o  ustawę  o  pracownikach  samorządowych
otrzymają przeniesienia. 

 Nie  można  dbając  o  interes  jednej  lub  dwóch  osób  obciążać   kosztami
wszystkich mieszkańców gminy.

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Powinny  zostać  przeprowadzone  rozmowy  partnerskie  i  uzgodnione

wszystkie kwestie.
 Trzeba coś  z  tym zrobić.  Zastanowić  się  nad zmniejszeniem ułamkowych

części obecnych etatów. To tylko sugestia.  Nie wkraczamy w kompetencje
Wójta.

                Po tym Pani Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały
i poddała pod głosowanie.

Za przyjęciem było 4 radnych, przeciw głosowało 7, a 1 wstrzymał się od
głosu.

Uchwała nie została przyjęta.

W  związku  z  powyższym  Pan  Tadeusz  Tokarewicz  – Wójt  Gminy  wnosił
o  unormowanie  przez  Radę  Gminy  sytuacji  dotyczącej  funkcjonowania  obsługi
bowiem uchwała w tej sprawie z 2011 roku jest sprzeczna z prawem.
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Biorąc  pod  uwagę  konieczność  prawidłowego  rozstrzygnięcia  zagadnienia

Rada Gminy zajmie się tym problemem na najbliższej sesji. Bez analizy przepisów
nie można tego zrobić na obecnej sesji.

Ad.15.

Uzasadnienie zmian stawek podatku od środków transportowych z upoważnienia
Wójta Gminy przedstawił Pan Jan Muciuś – Inspektor w Urzędzie Gminy

Uwag nie wniesiono wobec tego Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt
uchwały i poddała pod głosowanie.

     Za  przyjęciem  było  12  Radnych.  Nie  było  głosów  przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXI.135.2017

stanowi w protokole stronę Nr  61.

Ad.16.

Wprowadzony dodatkowo na sesję punkt dotyczył ustalenia nowego wynagrodzenia
dla Wójta Gminy. 

Głos zabrał Pan Wojciech Bułatewicz  stwierdzając:
 Nasz Wójt ma najniższe wynagrodzenie w powiecie.
 W  świetle  tego  jakie  działania  prowadzi  i  jakie  efekty  uzyskuje  gmina

powinien mieć wynagrodzenie wyższe.
 Gmina nie jest obecnie negatywnie postrzegana w mediach.

Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca Rady Gminy:
 Podczas  posiedzeń  Komisji  Rady  wniosek  uzyskał  poparcie  wszystkich

radnych.
 Pan  Wójt  otrzymał  dzisiaj  absolutorium.  Rada  zaakceptowała  działalność

Wójta i uważam, że podwyżka wynagrodzenia powinna nastąpić.

Innych głosów nie było wobec tego przedstawiła projekt uchwały i poddała
pod głosowanie.

Uchwałę przyjęto 12 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXI.136.2017

stanowi w protokole stronę Nr  63.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy podziękował za podjętą decyzję.
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Ad.17.

W wolnych wnioskach głos zabrali:

Pan Stanisław Nicewicz
 Usprawnić działanie BIP Urzędu Gminy Szudziałowo. Brak RSS.
 Zadłużenie zostało zlikwidowane, ale długiem są też wyemitowane obligacje.
 Była  mowa  o  społecznej  pracy  Sekretarza.  Z  oświadczenia  majątkowego

wynika, że otrzymuje wynagrodzenie.

Pani Bożena Redos
 Podsypać  żwirem  drogę  w  Słójce  przy  kapliczce  oraz  wyrównać

nawierzchnie dróg Słójka – Nowinka i Słójka – Wierzchlesie.

Pani Halina Fidziukiewicz
 Zasypać rów i ukończyć roboty przy boisku sportowym w Boratyńszczyźnie.

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Ukończyć  roboty  remontowe  drogi  Wojnowce  –  Horczaki  i  wykonać  remont

nawierzchni drogi Wojnowce – Nomiki w obrębie terenu  gm. Szudziałowo.

Pan Wojciech Bułatewicz
 Wykonać równanie nawierzchni drogi Pierekał – Biały Ług – Szudziałowo oraz

drogi Talkowszczyzna – Sosnowik.

Pan Krzysztof Baranowski
 Wyjaśnić  sprawę  brakującego   wszystkiego  sprzętu  i  brakujących  urządzeń

w Szkole, nie tylko kserokopiarki.
 Wyjaśnić  sprawę  korzystania  przez  uczniów  szkoły  w  Babikach  z  wejścia  od

zaplecza przez piwnicę zamiast z wejścia głównego.
 Jak  przedstawia  się  problem utrzymania  w należytym stanie  zieleni  w  obrębie

szkoły w Babikach. Obsługa nie ma wystarczającej ilości paliwa do podkaszarki. 

Pan Leszek Olchowik
 Poprawić  stan  nawierzchni  drogi  Szudziałowo  –  Sukowicze  i  Sukowicze  –

Ostrówek.

Ad.18.

Odpowiadając  na  wolne  wnioski  Pan  Tadeusz  Tokarewicz  – Wójt  Gminy
stwierdził między innymi:

 Na ile jest potrzeba to BIP funkcjonuje.
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 Pan Nicewicz nie chce słyszeć o czym jest  mowa. Nikt nie mówi,  że nie
mamy zadłużenia.  Chodzi o to, że w ramach restrukturyzacji,  czyli  emisji
obligacji  jest  możliwość  inwestowania.  Zadłużenie  odziedziczyłem
zaciągnięte  przez  dwóch  poprzednich  Wójtów.  2.800.000  zł  po  Panu
Fiedorowiczu oraz 2.500.000 zł po Panu Czabanie.

 Sekretarz  Gminy  otrzymuje  wynagrodzenie,  a  społecznie  pełni  funkcję
Zastępcy Wójta.

 Powiat  zleca  dwukrotne  w  ciągu  roku  równanie   dróg  będących  w  jego
zarządzie.  Powiat  białostocki  np.  ma  w  rezerwie  środki  na  dodatkowe
wykonanie najpilniejszych robót. My we własnym zakresie równając drogi
gminne także równamy nieodpłatnie drogi powiatowe bo takie są potrzeby
naszych mieszkańców. Rada Powiatu nie przyzna dodatkowych środków na
remont dróg. Próbowano bowiem od nas uzyskać dodatkowe 100 tys. zł na
przebudowę drogi Zubrzyca Wielka – Minkowce.

 Będą prowadzone dodatkowe prace na boisku  w Boratyńszczyźnie.
 W miarę wolnych mocy przerobowych będą wykonywane roboty remontowe

dróg w Wojnowcach.
 To dotyczy też drogi przez Biały Ług, gdzie nawierzchnia została zniszczona

podczas wywózki drewna z lasów.
 Przyczyną  niszczenia  nawierzchni  drogowych  były  częste  opady,  a  więc

i  brak  możliwości  równania  nawierzchni.  Obecnie  prace  są  wykonywane
sukcesywnie. Operator równiarki od kwietnia wykonuje takie czynności.

 Sprawą funkcjonowania Szkoły Podstawowej w Babikach oraz utrzymania
porządku powinien zająć się Dyrektor tej placówki, a nie Wójt Gminy.

 Ad.19.

Do  treści  protokołu  uwag  nie  wniesiono  i  został on przyjęty 10  głosami,
przy  2  głosach wstrzymujących się.

Ad.20.

Pani Elżbieta Irena Kędyś  Przewodnicząca Rady Gminy w tym miejscu złożyła
życzenia z okazji zniżającego się Dnia Samorządowca. 

           Życzyła radnym i wszystkim pracownikom samorządowym sukcesów
w pracy na rzecz mieszkańców gminy

Po tym wobec wyczerpania porządku   dokonała zamknięcia  XXI zwyczajnej
sesji Rady Gminy dziękując wszystkim za  udział.

PRZEWODNICZĄCA
Protokołował:  Elżbieta Irena Kędyś
 Jan Muciuś


